
Protokół z XII Sesji Rady Gminy Marklowice

 VIII Kadencji w dniu 26 marca 2025 r./ godz. 16:00

1. Otwarcie obrad

2. Stwierdzenie   prawomocności   obrad: na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady
stwierdził  prawomocność  obrad:   Krzysztof  Firla,  Iwona  Fojcik,  Bogusław  Herman,  Tomasz
Kubala,  Czesław Mrozek,  Piotr  Pękała,  Sylwester  Pupek,  Sebastian  Skupień,  Szymon Styrnol,
Piotr Zając

3.Przyjęcie porządku obrad sesji:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.

3. Przyjęcie porządku obrad sesji.

4. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy Marklowice w dniu 26 lutego 2025 r.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Sprawozdanie o wydanych zarządzeniach i decyzjach – ref. Sekretarz Gminy.

7.Sprawozdanie  na  temat  zamówień  publicznych  i  realizacji  zadań  inwestycyjnych
–   ref. Zastępca Wójta.

8. Sprawozdanie  w sprawie realizacji wniosków podjętych na komisjach w miesiącu lutym 2025 r.
-  ref. Zastępca Wójta i Sekretarz Gminy.

9.  Sprawozdanie  Wójta o dodatkowych działaniach w okresie między sesjami – ref. Wójt Gminy.

10. Sprawozdanie z posiedzeń komisji  – ref. Przewodniczący Komisji.

11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/25/24 Rady Gminy Marklowice z dnia 17
lipca 2024 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób
z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia
od  opłat,  jak  również  tryb  ich  pobierania  oraz  szczegółowych  warunków  przyznawania  usług
sąsiedzkich ich wymiaru, zakresu i sposobu rozliczania wykonywania takich usług – ref. Kierownik
OPS G. Pośpiech. 

12.  Podjęcie  uchwały w sprawie przyjęcia  programu opieki  nad bezdomnymi zwierzętami oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Marklowice w 2025 r. - ref. Zast. Wójta P.
Galus. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/180/09 Rady Gminy Marklowice z
dnia  20  kwietnia  2009  roku  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  dla  nauczycieli,  dla  nauczycieli  którym
powierzono  stanowisko  kierownicze  oraz  określenia  zasad  rozliczania  tygodniowego
obowiązkowego  wymiaru  zajęć  dla  pedagogów,  psychologów  i  logopedów  zatrudnionych  w
placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Marklowice - ref. Wójt
Gminy W. Mika



14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  na  Fundusz  Wsparcia
Państwowej Straży Pożarnej - ref. Wójt Gminy  W. Mika

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Marklowice na 2025 rok - ref. Skarbnik
Gminy M. Bartosik

16. Wolne głosy i wnioski.

17. Ustalenie terminu następnej sesji.

18. Zamknięcie obrad  XII Sesji Rady Gminy Marklowice VIII Kadencji w dniu 26 marca 2025 r.

3.1. Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad:

            WYNIKI GŁOSOWANIA  Za: 10 | Przeciw: 0 | Wstrzymali się: 0 | Uprawnieni: 10

 

            ZA:

            Sebastian Skupień

            Piotr Zając

            Krzysztof Firla

            Szymon Styrnol

            Piotr Pękała

            Tomasz Kubala

            Bogusław Herman

            Sylwester Pupek

            Czesław Mrozek

            Iwona Fojcik

            PRZECIW:

            Nie oddano głosu.

            WSTRZYMALI SIĘ:

            Nie oddano głosu.

 

4. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy Marklowice w dniu 26 lutego 2025 r.

4.1. Głosowanie w sprawie przyjęcia   protokołu z XI Sesji Rady Gminy Marklowice w dniu 26
lutego 2025 r.:

            WYNIKI GŁOSOWANIA  Za: 9 | Przeciw: 0 | Wstrzymali się: 1 | Uprawnieni: 10

            ZA:

            Sebastian Skupień



            Piotr Zając

            Krzysztof Firla

            Piotr Pękała

            Tomasz Kubala

            Bogusław Herman

            Sylwester Pupek

            Czesław Mrozek

            Iwona Fojcik

            PRZECIW:

            Nie oddano głosu.

            WSTRZYMALI SIĘ:

            Szymon Styrnol

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Nie było 

6. Sprawozdanie o wydanych zarządzeniach i decyzjach – ref. Sekretarz Gminy – załącznik do
protokołu (0:11:21 – 0:12:43)

7. Sprawozdanie  na   temat   zamówień  publicznych   i   realizacji   zadań   inwestycyjnych –  ref.
Zastępca Wójta.

Rozstrzygnięto przetarg na budowę łącznika ul. Ogrodowej z ul. Jabłoniową w dniu 19.03.2025 r.
Wpłynęły 4 oferty w zakresie cenowym od 189.000,00 zł do 146.581,00 zł.  Termin wykonania
robót  został  podany  taki  sam  przez  wszystkich  wykonawców  –  2  miesiące  (liczony  od  daty
podpisania  umowy).  Wybrano  najkorzystniejszą  ofertę  od  firmy  BET-POL  Rafał  Furmanek
z Rybnika.

Zakończono inwestycję na ul. Szerokiej.

W czwartek zostanie położona ostatnia warstwa asfaltu na ul. Wiśniowej. 

11.03.2025 r. zawarto umowę na dokumentację projektową na budowę dojazdu do budynku żłobka
przy  ul.  Wyzwolenia  136 od strony ul.  Cmentarnej.  Wykonawcą  jest  Biuro  Usługi  Projektowe
Kołodziejska Derbis z Wodzisławia Śl. z terminem do 31.10.2025 roku, cena brutto 18 450 zł.

Ponadto  Zastępca  Wójta  poinformował  o  dokonanym  rozeznaniu  w  zakresie  renowacji
zabytkowego  obiektu  w  Marklowicach  oraz  o  potrzebach  uaktualnienia  terminów  składania
wniosków do BGK na poszczególne transze. 

W celu  obniżenia  kosztów energii  elektrycznej  w  budynkach  Przedszkola  oraz  Urzędu  Gminy
zaplanowano zakup i montaż kompensatorów mocy biernej. Koszt jednego urządzenia wynosi 16
000 zł.  Zastępca  Wójta  przedstawił  szczegółową analizę  zużycia  energii  w obydwu obiektach.
W budynku  przedszkola  zainstalowana  jest  pompa  ciepła,  która  generuje  znaczną  ilość  mocy
biernej, podobnie jak sprzęt komputerowy oraz serwer w budynku urzędu gminy.



Zgodnie  z  przeprowadzoną  kalkulacją,  inwestycja  w kompensatory  mocy biernej  pokryje  się  z
zaoszczędzonymi  środkami  na  energię  elektryczną.  W  wyniku  zmniejszenia  opłat  za  energię
elektryczną, nakłady inwestycyjne powinny zwrócić się jeszcze w bieżącym roku. Zastępca Wójta
zwrócił uwagę, że cena jednej kilowarogodziny energii elektrycznej na przestrzeni roku wzrosła z
1,57 zł do 2,28 zł netto, co dodatkowo potwierdza słuszność podjętej decyzji. Obecnie inwestycja
znajduje się na ostatnim etapie realizacji,  a wkrótce ma zostać podpisana umowa. Złożono trzy
oferty  na  dostawę  urządzeń,  z  których  najkorzystniejsza  opiewa  na  kwotę  32  000  zł  za  dwa
urządzenia, każde o mocy 50 kW.

Podjęcie decyzji o zakupie kompensatorów mocy biernej to krok w stronę optymalizacji kosztów
energii oraz poprawy efektywności energetycznej, co w dłuższej perspektywie przyniesie wymierne
oszczędności dla gminy (0:13:05 – 0:19:10)

Wójt Gminy:

Uzupełnił  wypowiedz  swojego  Zastępcy  na  temat  kompensatorów  mocy  biernej  tym  że,
przyglądając  się  fakturom za  energię  elektryczną,  zauważając  wysokie  kwoty.  Po konsultacji  z
firmą zajmującą się energią bierną, okazało się, że w Urzędzie Gminy rachunek za prąd wynosił 7
tysięcy  złotych,  z  czego 4 tysiące  to  koszty  energii  biernej.  Inwestycja  w kompensatory  mocy
biernej ma na celu eliminację tych dodatkowych opłat.

Po  analizie  innych  obiektów,  gdzie  moc  bierna  była  mniejsza,  zdecydowano  się  na  montaż
kompensatorów, co pozwoli na zwrot inwestycji już po czterech miesiącach. Przedszkole będzie
miało przerwę w instalacji podczas wakacji, ale cały projekt ma zostać zakończony do końca roku,
przynosząc wymierne oszczędności na energii. (0:19:13-0:20:45).

Wójt wyjaśnił radnemu P. Pękali, że prace nie mogą być kontynuowane z dwóch powodów. Po
pierwsze,  nie  można wykonać podłączenia  gazu,  ponieważ w okresie  grzewczym gazociąg  nie
może być chwilowo wyłączony. Po drugie,  czekają na pozwolenie od TAURONu na przepięcie
sieci i przesunięcie słupów. Umowa została podpisana i wysłana, więc powinna dotrzeć do końca
tygodnia, co pozwoli wykonawcy podjąć dalsze kroki. W kwestii gazu, prace będą możliwe dopiero
za około dwa miesiące, ponieważ obecnie nie można wyłączyć zasilania bez ryzyka przerwy w
ogrzewaniu. Ponadto Wójt poinformował, że starostwo nadal opóźnia wyceny, ale udało mu się
przekonać  Naczelnika  Wydziału  Nieruchomości,  by  przyspieszyć  ten  proces.  Dziś  umówiono
spotkanie rzeczoznawcy z osobą zainteresowaną wyceną, aby rozpocząć dalsze działania związane
z inwestycją. Wójt zapewnił, że cały czas monitoruje sytuację i utrzymuje kontrolę nad postępami.
(0:20:48-0:23:42)

wystąpienia mówców:

      Piotr Pękała – Radny Gminy Marklowice:(0:20:48-0:21:06)

Zadał  Wójtowi  pytanie   dotyczące  drogi  lokalnej,  gdyż  od  ostatniej  sesji,  gdy  zapowiedziano
rozpoczęcie tam prac, nie pojawiły się żadne postępy. Czy wiadomo, dlaczego prace nie zostały
kontynuowane? 

8. Sprawozdanie   w sprawie realizacji wniosków podjętych na komisjach w miesiącu lutym
2025 r.  -  ref. Zastępca Wójta i Sekretarz Gminy



Zastępca  Wójta  poinformował,  że  efekty  prac  Komisji  Infrastruktury  Technicznej  zostały
przedstawione w zarządzeniach Wójta. Były to wnioski opiniujące dotyczące sprzedaży i projektów
uchwał (0:23:58-0:24:20).

9. Sprawozdanie   Wójta  o  dodatkowych działaniach  w okresie  między  sesjami –  ref.  Wójt
Gminy – załącznik do protokołu (0:24:37-0:29-53)

wystąpienia mówców:

      Tomasz Kubala     – Radny Gminy Marklowice: 

Zapytał  Wójta,  czy  mógłby  rozwinąć  temat  trudności,  z  jakimi  borykają  się  przedsiębiorcy
w związku z podatkami? O co dokładnie chodzi? (0:30:14-0:30:20)

W dalszej kolejności radny zapytał, czy w tej sytuacji marklowiccy przedsiębiorcy decydują się na
rejestrację samochodów w Wodzisławiu? (0:32:32-0:32:40)

Kontynuując radny zapytał czy prawdą jest,  że po „wojnie” o wysokie podatki  w Wodzisławiu
miasto  obniżyło  stawki  poniżej  pierwotnego  poziomu,  stając  się  tym  samym  bardziej
konkurencyjne niż Marklowice? (0:35:16-0:35-33)

Wójt Gminy:

Sprawa zaczęła się od podwyżki podatków w Wodzisławiu Śląskim, na co inne samorządy szybko
zareagowały  obniżeniem  stawek  od  środków  transportowych,  by  przyciągnąć  przedsiębiorców
z Wodzisławia Śl. do swojej gminy. Po spotkaniu z transportowcami  miasto Wodzisław Śl. również
obniżyło  podatki,  by przedsiębiorcy  nie  zaczęli  rejestrować swoich  pojazdów w tych gminach,
gdzie stawki są niższe. Pojawiła się kwestia, czy Marklowice powinny zareagować na tę sytuację,
by  nie  stracić  przedsiębiorców.  Przykład  pokazuje,  że  firmy  już  rejestrują  pojazdy
w miejscowościach z niższymi stawkami,  np.  Miechowie czy Radlinie.  W związku z zaistniałą
sytuacją  Gmina  Marklowice  musiałaby  podjąć  decyzję  dotyczącą  właśnie  tych  stawek
podatkowych, by nie utracić przedsiębiorców i środków transportu (0:30:22-0:32-32)

Przewodniczący  Rady  Gminy   zwrócił  się  do  Radnego  Tomasza  Kubali  o  zgłaszanie  się  do
wypowiedzi. 

Na razie przedsiębiorcy z Marklowic nie rejestrują samochodów w Wodzisławiu, ale jeśli sytuacja
się nie zmieni, mogą to zrobić, ponieważ tam stawki podatkowe są niższe. Przedsiębiorcy, którzy
rejestrują pojazdy w innych gminach, wybierają te z korzystniejszymi podatkami, ponadto firmy
leasingowe  wskazują,  gdzie  są  najniższe  stawki.  Jeżeli  podatki  w  Marklowicach  nie  staną  się
konkurencyjne, gmina może stracić z nich wpływy. Pani Skarbnik zbada, jakie dochody generuje
się  z  podatków  transportowych,  następnie  gmina  będzie  podejmować  dalsze  działania
oraz informować Radnych o ich wynikach (0:32:41-0:35:12)

W dalszej kolejności Wójt przekazał informacje o  obniżonych kwotach,  Pani Skarbnik aktualnie
zajmuje się sprawą, a jutro ma odbyć się sesja w Wodzisławiu Śl., na której mają zostać podjęte
decyzje.  Kwota  prawdopodobnie  będzie  niższa  niż  poprzednia.  Dodatkowo,  uchwała  gminy
Krzyżanowice z 27 lutego wprowadzająca zmiany w podatku od środków transportowych ma moc
wsteczną i ustala najniższe stawki, jakie są zawarte w rozporządzeniu. (0:35:37-0:36:13).

10. Sprawozdanie z posiedzeń komisji  – ref. Przewodniczący Komisji (0:36:30-0:38:33)

-   Sprawozdanie z posiedzenia Komisja ITR i SSP - załącznik do protokołu



11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/25/24 Rady Gminy Marklowice z dnia
17 lipca 2024 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności  za usługi
opiekuńcze   i   specjalistyczne   usługi   opiekuńcze,   z   wyłączeniem   specjalistycznych   usług
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego
lub całkowitego  zwolnienia  od opłat,   jak  również   tryb  ich  pobierania  oraz  szczegółowych
warunków   przyznawania   usług   sąsiedzkich   ich   wymiaru,   zakresu   i   sposobu   rozliczania
wykonywania takich usług – ref. Kierownik OPS G. Pośpiech. 

Przedstawiono  projekt  uchwały  dotyczący  zmiany  opłat  za  usługi  sąsiedzkie.  Zgodnie
z rozporządzeniem Rady Ministrów, minimalna stawka godzinowa wynosi od stycznia 2025 roku
30,50 zł. W związku z tym, koszt jednej godziny usług sąsiedzkich w gminie Marklowice zostanie
podwyższony do 36 zł. Ta zmiana nie wpłynie na budżet gminy, ponieważ kwota na realizację usług
opiekuńczych została już zabezpieczona. Dodatkowo, gmina przystąpiła do rządowego programu
Korpus  Wsparcia  Seniorów,  co  umożliwi  uzyskanie  dodatkowych  środków na  realizację  usług.
Całkowity koszt zadania wyniesie 10 468 zł, z czego gmina pokryje 2 100 zł, a pozostała część
pokryta  zostanie ze środków z programu. (0:39:17-0:41:56).

11.1. głosowanie w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/24 Rady Gminy Marklowice z dnia 17 lipca
2024 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z
zaburzeniami psychicznymi,  szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia
od  opłat,  jak  również  tryb  ich  pobierania  oraz  szczegółowych  warunków  przyznawania  usług
sąsiedzkich ich wymiaru, zakresu i sposobu rozliczania wykonywania takich usług

            WYNIKI GŁOSOWANIA  Za: 10 | Przeciw: 0 | Wstrzymali się: 0 | Uprawnieni: 10

            ZA:

            Sebastian Skupień

            Piotr Zając

            Krzysztof Firla

            Piotr Pękała

            Tomasz Kubala

            Bogusław Herman

            Sylwester Pupek

            Czesław Mrozek

            Szymon Styrnol

            Iwona Fojcik

            PRZECIW:

            Nie oddano głosu.

            WSTRZYMALI SIĘ:

            Nie oddano głosu.



12.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Marklowice w 2025 r. - ref. Zast. Wójta
P. Galus. 

Uchwała dotyczy przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania ich
bezdomności  na terenie  gminy Marklowice w 2025 roku. Program, który stanowi załącznik do
uchwały, nie różni się od ubiegłorocznego, ale przewiduje budżet 49 420 zł.  Wśród wydatków:
21 tys. zł na schronisko, 10 tys. zł na opiekę nad kotami wolno żyjącymi, 2 920 zł na odławianie
bezdomnych  zwierząt,  2,5  tys.  zł  na  sterylizację,  500  zł  na  poszukiwanie  właścicieli  dla
bezdomnych  zwierząt  (umowa  ze  schroniskiem),  500  zł  usypianie  miotów  (umowa  ze
schroniskiem),  1  tyś  zł  na  zepewnienie  miejsca  w  gospodarstwie  rolnym  dla  zwierząt
gospodarskich.   Program  obejmuje  również  opiekę  weterynaryjną  w  przypadkach  zdarzeń
drogowych z udziałem z udziałem zwierząt, podpisano  umowę z firmą Intervent. Uchwała wchodzi
w życie po 14 dniach od publikacji.(0:43:25-0:46:59)

wystąpienia mówców:

      Krzysztof Firla– Radny Gminy Marklowice:(0:47:17-0:47:31)

Wystąpił z zapytaniem, czy kwota 49 420 zł, przewidziana w ubiegłorocznym programie, została
w pełni wykorzystana w 2024 roku. 

Zastępca Wójta:

Praktycznie  cała  kwota  została  wykorzystana.  Program  zakłada  określoną  alokację  środków,
zgodnie z ustawą i stanowiskiem nadzoru prawnego, ale w przypadku większej liczby wypadków,
niewykorzystane  środki  z  innych kategorii  mogą zostać przesunięte.  Budżet  pozostaje  ten sam,
a program określa jedynie planowane wydatki. W 2024 roku kwota wystarczyła i nie było potrzeby
jej  zwiększania.  Odsetek  bezdomnych  zwierząt,  zwłaszcza  psów,  znacznie  spadł,  co  może
skutkować mniejszymi wydatkami na akcje odławiania w tym roku. Może się jednak zdarzyć, że
inne pozycje będą wymagały większych środków (0:47:31-0:48:42)

12.1. głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Marklowice w 2025 r.

            WYNIKI GŁOSOWANIA  Za: 8 | Przeciw: 1 | Wstrzymali się: 1 | Uprawnieni: 10
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            Sebastian Skupień

            Piotr Zając

            Krzysztof Firla

            Piotr Pękała            

            Bogusław Herman

            Sylwester Pupek

            Czesław Mrozek
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           Tomasz Kubala

            WSTRZYMALI SIĘ:

            Szymon Styrnol

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/180/09 Rady Gminy Marklowice
z  dnia  20  kwietnia  2009  roku  w sprawie  określenia  zasad  udzielania   i   rozmiaru  obniżek
tygodniowego   obowiązkowego   wymiaru   godzin   dla   nauczycieli,   dla   nauczycieli   którym
powierzono   stanowisko   kierownicze   oraz   określenia   zasad   rozliczania   tygodniowego
obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów i   logopedów zatrudnionych w
placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Marklowice  - ref.
Wójt Gminy W. Mika

Wójt wspomniał o poruszanej już podczas komisji kwestii zwiększenia pensum czyli liczby godzin
nauczycieli  spędzonych  przy  tablicy  dla  wicedyrektorów  oraz  kierownika  świetlicy  szkolnej.
Ponadto zaznaczył, że podwyżki dla nauczycieli zwiększyły wydatki gminy o około 300 tysięcy
złotych, podczas gdy ministerstwo przekazało jedynie 99 tysięcy, co oznacza konieczność dołożenia
brakującej  kwoty  220  tysięcy.  W  związku  z  tym,  wójt  wskazał  na  potrzebę  poszukiwania
oszczędności, a zmiany w pensum stanowią jedną z proponowanych oszczędnościowych rozwiązań
(0:49:57-0:51:26)

13.1. głosowanie w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/180/09 Rady Gminy Marklowice z dnia 20
kwietnia  2009  roku  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek  tygodniowego
obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, dla nauczycieli którym powierzono stanowisko
kierownicze oraz określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla
pedagogów,  psychologów  i  logopedów  zatrudnionych  w placówkach  oświatowych  dla  których
organem prowadzącym jest Gmina Marklowice 
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            Bogusław Herman
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            Nie oddano głosu.

            WSTRZYMALI SIĘ:

             Iwona Fojcik



            Szymon Styrnol

14.    Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia
Państwowej Straży Pożarnej - ref. Wójt Gminy  W. Mika

Wójt przypomniał uchwałę, którą sygnalizował na poprzedniej sesji i omawiał na ostatniej komisji.
Dotyczy ona dofinansowania w wysokości 10 tysięcy złotych na zakup nowego samochodu dla
Państwowej Straży Pożarnej, ponieważ obecny pojazd jest już wysłużony. Poprosił o pozytywne
rozpatrzenie  tej  uchwały  i  tym  samym  przekazanie  wspomnianej  kwoty  w  celu  wsparcia
Państwowej Straży Pożarnej (0:52:26-0:52:56) 

14.1. głosowanie w sprawie   przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej
Straży Pożarnej 
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15.  Podjęcie  uchwały  w sprawie zmian w budżecie  Gminy Marklowice na 2025 rok  -  ref.
Skarbnik Gminy M. Bartosik

Pani  Skarbnik  przedstawiła  propozycję  zmian  w  budżecie  gminy  Marklowice  na  2025  rok,
obejmującą zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 635 011,19 zł. Po tych zmianach dochody
budżetu wyniosą  49 105 614,01 zł, z czego dochody bieżące to 40 828 785,01 zł, a majątkowe
8 276 829,00 zł. Wydatki budżetu gminy na 2025 rok wyniosą 53 582 078,72 zł, w tym wydatki
bieżące – 38 706 760,01 zł, a majątkowe – 14 875 318,71 zł.



W szczegółach zmian dochodów:

• Na  górnictwie i  kopalnictwie (szkody górnicze na Źródlanej  Oazie)  zwiększenie o 207
457,19 zł,

• Na  administracji publicznej zwiększenie o 115 000 zł, które pochodzi ze zwrotu części
kosztów komorniczych,

• Na oświacie i wychowaniu zwiększenie o 70 000 zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Środowiska na eko pracownię "Pod Chmurką",

• Na  edukacyjnej opiece wychowawczej zwiększenie o 6 000 zł,  które pochodzi z wpłat
rodziców za ferie,

• Na  gospodarce komunalnej i ochronie środowiska zwiększenie o 236 554 zł  z dotacji
MZWiK, która nie została wykorzystana w 2024 roku.

W szczegółach zmian wydatków:

• Na klaster energii zwiększenie o 135 000 zł na budowę magazynów energii,

• Na  administracji publicznej zwiększenie o 20 100 zł na zakładowy fundusz świadczeń
socjalnych,

• Na  bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową zwiększenie o 10 000 zł na
zakup samochodu dla Państwowej Straży Pożarnej,

• Na  oświatę   i  wychowanie zwiększenie  o  105  700  zł,  z  czego  70  000  zł  pochodzi  z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na eko pracownię, a 35 700 zł to środki
własne,

• Na  ochronę   zdrowia zwiększenie  o  7  911,19  zł,  które  pochodzi  z  dochodów  z  tzw.
"alkoholówki" za 2024 rok,

• Na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska zwiększenie o 300 000 zł na kanalizację
ulicy Wiśniowej, na którą w 2021 roku gmina otrzymała subwencję w wysokości 900 000
zł, a pozostałe środki wprowadzono do budżetu na realizację inwestycji,

• Na kulturę fizyczną zwiększenie o 56 000 zł. (0:53:49-0:57:58)

wystąpienia mówców:

      Tomasz Kubala – Radny Gminy Marklowice:(0:47:17-0:47:31)

Radny  zwrócił   się  o  wyjaśnienie,  czego  dokładnie  dotyczą  odszkodowania  z  tytułu  szkód
górniczych na Źródlanej Oazie. Poprosił o przedstawienie szczegółów. ( 0:58:04-0:58:14)

Zastępca Wójta Gminy:

Wyjaśnił,  że  w związku z realizacją  budowy i  modernizacji  części  ścieżki,  zaszła  konieczność
wykonania prac zabezpieczających przed wpływami eksploatacji górniczej. Zaznaczył, że środki te
nie  stanowią  odszkodowania  za  szkody,  lecz  zwrot  poniesionych  przez  gminę  nakładów  na
zabezpieczenie,  w  tym  podniesienie  rzędnej  na  dwóch  odcinkach  ścieżki,  aby  zapobiec  jej
zalewaniu. (0:58:20-0:59:07)

15.1. głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Marklowice na 2025 rok 
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            Sebastian Skupień

            Piotr Zając

            Krzysztof Firla

            Piotr Pękała

            Tomasz Kubala

            Bogusław Herman
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16. Wolne głosy i wnioski.

Na  wstępie  Przewodniczący  zwrócił  się  do  Radnych  z  trzema  kwestiami.  Pierwsza  dotyczyła
zgłoszeń na szkolenia – Radni, którzy chcą uczestniczyć, proszeni są o zgłaszanie się w Biurze
Rady  do  końca  tygodnia.  Druga  kwestia  dotyczyła  rozpoczęcia  prac  nad  oświadczeniami
majątkowymi – wzory zostały przesłane mailem, a  wersję  papierową można odebrać w Biurze
Rady.  Na  koniec,  przewodniczący  poprosił  osoby,  które  zgłosiły  się  do  pracy  nad  statutem,
o pozostanie po sesji w celu ustalenia terminu spotkania (0:59:43-1:00:45).

wystąpienia mówców:

      Wójt Gminy Marklowice 

Poinformował,  że  do  Urzędu  Gminy  wpłynęła  uchwała  Powiatu  Wodzisławskiego  w  sprawie
podjęciu  uchwały  przez Radę Gminy Marklowice o przekazaniu kwoty 400 tysięcy złotych na
remont ulicy Wiosny Ludów. Uchwała ta będzie procedowana na najbliższej komisji i sesji. Powiat
chce  jak  najszybciej  rozpocząć  prace,  gdyż w okresie  wiosennym ceny są bardziej  przystępne.
Remont obejmie odcinek od przejścia dla pieszych przy przystanku do ulicy Sportowej. Kolejne
odcinki będą remontowane w ramach ugody Powiatowego Zarządu Dróg z PGG, który zajmie się
odcinkiem  od  ulicy  Sportowej  do  Bławatkowej,  a  pozostała  część  będzie  w  gestii  bieżącego
utrzymania.  Zapewnił również, że będzie nadzorować postęp prac na tej ulicy, a kolejne etapy
remontu będą przedmiotem dalszych działań w przyszłości. (1:00:56-1:02:53)

Wójt  wyjaśnił radnemu, że droga nie będzie opóźniona o miesiąc, ponieważ wykonawca wykonuje
prace  na  bieżąco,  pozostawiając  trudniejsze  zadania  na  koniec.  Zrealizowane  zostało  już



podłączenie kanalizacji deszczowej do ulicy Astrów, a prace na drugim odcinku są kontynuowane.
Dodał,  że  w  sprawie  wyceny  działek  gmina  ma  ograniczone  możliwości,  jednak  stara  się
przyspieszyć  ten  proces.  Podkreślił  również,  że  współpracuje  z  wykonawcą  i  inspektorami,
a kontakt z rzeczoznawcą w sprawie wyceny dla jednej z pań został już nawiązany. Ponadto po
rozmowie z wykonawcą wiadomo, że miejsca budowy opóźnią się około 2 miesięcy, ale wszystko
jest pod kontrolą (1:03:22-1:05:12)

Ostatnio ktoś wspomniał, że dziury zostały ponownie załatane, jednak nie wiadomo dlaczego nie
zrobiono tego w tym konkretnym miejscu. Wójt poinformował, że sprawa została zgłoszona oraz
dodał,  że  nie  dotyczy  to  wycieku  wodociągowego,  lecz  wód  gruntowych,  Radny  Herman
dopowiedział,  że wody  te wypływają ze skarp i  spływają do tej  dziury.  Dziura staje się coraz
głębsza,  co  prowadzi  do  problemów,  jak  np.  awaria  koła,  którą  ostatnio  zauważono.  Wójt
zapowiedział, że zgłosi sprawę ponownie ( 1:05:46-1:06:21)

Wójt wyjaśnił, że stawki, które zostały ustalone, są minimalne, ponieważ nie mogą być niższe, aby
nie narazić gminy na interwencję RIO. Ad vocen K. Firla z wypowiedzi Wójta zrozumiał, że stawki
są niższe niż minimalne.(1:07:02-1:07:15)

Wójt wyjaśnił, że stawki są minimalne, niższe niż w poprzedniej uchwale, co ma na celu zachęcenie
przedsiębiorców do pozostania w gminie. Podkreślił również  konieczność  podjęcia działań, aby
nie stracić przedsiębiorców, jak słusznie zauważył radny. W kwestii wsparcia, Wójt zaznaczył, że
umówiono się z włodarzami, iż temat wsparcia dla jednostek powiatowych będzie omawiany na
konwentach, aby zapewnić jednolity tok działania. Wówczas zostanie ustalone, czy gmina udzieli
dofinansowania, a także w jakiej wysokości – czy będzie to kwota od mieszkańców, czy określona
kwota (1:07:16-1:08:00)

Wójt  poinformował,  że  dzisiaj  rozmawiał  z  dyrektorem  GZK  w  trakcie  wizyty  na  terenie
inwestycji. Pan dyrektor miał poruszyć sprawę drogi z wykonawcą, podkreślając, że jeśli nie ma
możliwości  przywrócenia  nawierzchni,  to  przynajmniej  powinna  zostać  wyczyszczona.  Wójt
zauważył,  że  droga  jest  wypłukana,  a  tłuczeń  lub  frez,  który  został  tam  nawieziony,  zagraża
utrzymaniu kostki brukowej.  Dyrektor miał dzisiaj  uzgodnić tę kwestię z wykonawcą (1:08:28-
1:09:18)

Wójt wyjaśnił, że decyzja o wycofaniu dodatkowej lekcji języka angielskiego wynikła z potrzeby
priorytetowego  przydzielenia  zasobów  na  zajęcia  rewalidacyjne,  związane  z  orzeczeniami
dotyczącymi dzieci  z  niepełnosprawnościami.  W związku z tym dodatkowe lekcje  angielskiego
zostały przesunięte na te specjalistyczne zajęcia. Wójt dodał, że wcześniejsze ustalenia dotyczyły
niskiego  rocznika  w  szkole,  a  lekcje  miały  zostać  przeorganizowane.  Zgodnie  z  umową
dżentelmeńską,  niewykorzystane  dodatkowe lekcje  angielskiego miały  zostać  przekierowane na
inne  cele.  Wójt  podjął  decyzję  o  przywróceniu  pierwotnego  stanu,  podkreślając  dążenie  do
standaryzacji  nauczania  w  gminie.  Zaznaczył  również,  że  w  klasach  1-3  nie  przewiduje  się
organizowania  dodatkowych  lekcji  angielskiego,  a  jedynie  lekcji  standardowych,  zgodnych
z arkuszem organizacyjnym szkół (1:09:47-1:11:32)

Dyskusja Wójta Gminy z Radnym T. Kubala:

Wójt wyjaśnił, że zerwanie nawierzchni wjazdu do obiektów Polonii Marklowice związane było
z inwestycją dotyczącą ul. Wyzwolenia i Wiosny Ludów oraz podłączenia kanalizacji deszczowej
do  istniejącej  sieci  kanalizacyjnej  w  ulicy  Astrów.  Radny  dopytał  o  podłączenie,  które  Wójt
potwierdził, że zostało wykonane. Radny Kubala wyraził zdziwienie, że mimo upływu czasu kostka



wciąż  nie  została  naprawiona.  Wójt  zaznaczył,  że  nie  zamierza  wchodzić  w  kompetencje
wykonawcy, jednak – jak podkreślił – jeśli dana ekipa została skierowana do realizacji konkretnego
zadania,  powinna  kompleksowo wykonać  układanie  kostki  na  całym terenie  inwestycji.  Dodał
również, że w obecnej sytuacji przejazd i dojazd są możliwe. Radny Kubala zwrócił uwagę, że choć
przejazd  jest  możliwy,  to  pozostaje  uciążliwy.  Przypomniał,  że  mieszkańcy  wcześniej  mieli
wygodny dojazd, a obecna sytuacja znacząco pogorszyła komfort poruszania się. Podkreślił, że od
dłuższego czasu – jego zdaniem nawet od miesiąca lub dwóch – na tym odcinku nic się nie dzieje.

– Gdyby było widać jakiekolwiek postępy, można by to zrozumieć – mówił radny. – Firma ma
przecież do wykonania konkretne prace, czy wykonawca ponosi jakiekolwiek opłaty za zajęcie pasa
drogowego, skoro utrudnienia dotykają mieszkańców.

– Jeżeli bowiem uznamy, że plac budowy może tak wyglądać przez cały czas trwania inwestycji, to
równie dobrze możemy czekać jeszcze rok albo nawet półtora – stwierdził radny. – W tym miejscu
Wójt dopowiedział, że  plac budowy został oficjalnie przekazany wykonawcy,  również  w rejonie
przy Polonii, gdzie wcześniej prowadzono prace przy przyłączu.(1:16:28-1:17:38)

Przewodniczący Rady przerwał  dyskusję.  W odpowiedzi  na pytanie  radnego Kubali,  dotyczące
terminu zakończenia inwestycji, przewodniczący zwrócił się do przedstawicieli strony technicznej
z prośbą o udzielenie informacji, czy dysponują w tej chwili szczegółową wiedzą na ten temat.

– Jeśli takiej wiedzy Państwo obecnie nie mają – zaznaczył – wystarczy, aby odpowiedź została
przekazana Panu Radnemu w formie pisemnej.

Zaapelował  również  o  spokój  i  porządek  podczas  obrad,  podkreślając,  że  radny  Kubala  zadał
konkretne pytanie, na które oczekuje rzeczowej odpowiedzi.(1:17:38-1:18:02)

Wójt odpowiedział,  że planowany termin zakończenia inwestycji został wyznaczony na listopad
2025 roku. 

Dyskusja Wójta Gminy z Radnym T. Kubala:

Lekcje  języka  angielskiego  zostały  zlikwidowane  w  związku  ze  zwiększoną  liczbą  godzin
rewalidacyjnych  wynikających  z  orzeczeń.  Jako  organ  zarządzający,  konieczne  było  racjonalne
gospodarowanie  dostępnymi  godzinami,  ponieważ  nie  ma  możliwości  ich  nieograniczonego
zwiększania. W efekcie podjęto decyzję o dokonaniu przesunięć w alokacji godzin. Radny Kubala
zapytał,  czy  godziny  rewalidacyjne  rzeczywiście  wzrosły,  co  zmusiło  do  utrzymania
dotychczasowego wymiaru godzin. Wójt potwierdził, że godziny rewalidacyjne zostały zwiększone
i w przyszłości będą nadal rosły. Radny dopytał, czy to zwiększenie miało miejsce kosztem lekcji
angielskiego.  Wójt  odpowiedział,  że  zmiany dotyczyły  dodatkowych  lekcji,  na  które  wcześniej
przekazano godziny przez organ prowadzący. Zaznaczył, że lekcje języka angielskiego wynikające
z  podstawy  programowej  dla  klas  1-3  pozostają  na  dotychczasowym  poziomie  godzinowym,
a  zmiany  obejmowały  jedynie  dodatkowe  godziny,  które  zostały  przesunięte  na  potrzeby
wynikające z orzeczeń lekarskich. Radny Kubala podkreślił, że decyzja o niezwiększaniu liczby
lekcji angielskiego została podjęta w trosce o kontrolowanie kosztów. Zauważył, że gdyby dostępne
były odpowiednie środki, lekcje angielskiego mogłyby zostać zwiększone, ale kluczowe jest, by
mieszkańcy wiedzieli  i  znali  prawdę.  Wójt  zapewnił,  że wszystkie informacje są przekazywane
rzetelnie i jasno, wskazując na ograniczone środki finansowe, którymi dysponują. Zaznaczył, że
decyzje muszą być podejmowane w oparciu o dostępne zasoby (1:22:00-1:24:00)



Wójt odpowiedział Radnemu T. Kubali, że lekcje pływania w szkołach już ruszyły. Ponadto dodał,
że dzisiaj dzieci miały pierwszy wyjazd w ramach programu Euroregion Interreg, który wspiera
współpracę polsko-czeska. Uczniowie odwiedzili kopalnię Ignacy, gdzie zwiedzali obiekt wraz ze
swoimi  rówieśnikami  z  Czech.  Program  został  już  uruchomiony.  Wójt  zaznaczył  również,  że
niedawno został poprawiony program realizowany w Szkole Podstawowej nr 1, który powoli zbliża
się do zakończenia. W najbliższym czasie oczekiwane są wyniki konkursu. W ramach tego projektu
przewidziano także dodatkowe lekcje pływania, które będą realizowane w obu szkołach – w Szkole
Podstawowej nr 1 oraz w Szkole Podstawowej nr 2. Na koniec dodał, że całkowita wartość projektu
wynosi pół miliarda.  (1:24:13-1:25:08)

Odpowiadając na pytanie Radnego T. Kubali, wyjaśniono, że na chwilę obecną plac ten pełni rolę
manewrową dla wykonawców, którzy prowadzą prace na terenie gminy. To wykonawca decyduje
o dalszym wykorzystaniu tego miejsca, w zależności od swoich potrzeb. Plac został udostępniony
zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, tak jak miało to miejsce w przeszłości.(1:25:26-1:25:51)

      Bogusław Herman     – Radny Gminy Marklowice 

Zadał pytanie o wycenę działek, która miała obyć się 25 marca, a z informacji uzyskanych  w dniu
dzisiejszym od mieszkanki  Marklowic  termin ten ma zostać  przesunięty o miesiąc,  w związku
z czym zapytał czy droga również zostanie opóźniona o miesiąc? (1:02:58-1:03:21)

Radny rozmawiał z Wójtem na temat problemu z wodą na Wilczku, gdzie znajduje się dziura, do
której spływa woda. Z uwagi na to, że budowa nowej drogi potrwa jeszcze rok, obawia się, że
obecny stan może prowadzić do uszkodzenia pojazdów. Zapytał, czy istnieje możliwość, aby w
międzyczasie  dziura  została  tymczasowo  załatana,  co  poprawiłoby  bezpieczeństwo  i  komfort
użytkowników drogi (1:05:12-1:05:45)

Osoba odpowiedzialna za remont drogi poinformowała, że rozebrany odcinek musi najpierw osiąść,
zanim będzie można przystąpić do dalszych prac naprawczych. Podkreśliła, że teren jest jeszcze
zbyt świeży, by podejmować działania, i konieczne jest chwilowe wstrzymanie robót. Odniesiono
się również do zgłoszonych problemów z błotem i utrudnionym dojazdem – sytuacja ma zostać
poprawiona, gdy tylko warunki na to pozwolą. (1:18:18-1:18:46)

      Krzysztof Firla– Radny Gminy Marklowice

Radny  miał  dwa  pytania  do  Wójta.  Pierwsze  dotyczyło  pisma,  które  wpłynęło  od  Szpitala
Wojewódzkiego,  w sprawie wsparcia  na zakup samochodu.  Radny chciałby wiedzieć,  jak Wójt
zamierza się do tego ustosunkować. Drugie pytanie dotyczyło uchwały z gminy Krzyżanowice.
Radny pytał, czy rzeczywiście została tam podjęta uchwała, na mocy której opłaty za samochody są
niższe niż te  określone w rozporządzeniu.  Dla radnego jest  to istotna kwestia,  dlatego poprosił
o doprecyzowanie.  Zaznaczył,  że  nie powinno się zwlekać z  podjęciem działań,  ponieważ jeśli
gmina  nie  podejmie  odpowiednich  kroków,  przedsiębiorcy  mogą  skorzystać  z  korzystniejszych
warunków w innych gminach (1:06:27-1:07:01)

      Tomasz Kubala – Radny Gminy Marklowice

Radny nawiązał do poruszanego już tematu odwodnienia, czy zły stan dojazdu do Polonii  jest też
tego wynikiem.  Zauważył,  że  kostka  brukowa na  tym odcinku  nie  jest  już  obecna co  stwarza
utrudnienia. Chciałby uzyskać informację, kiedy ten odcinek zostanie naprawiony i przywrócony do
poprzedniego stanu.(1:08:07-1:08:26)



Radny zwrócił się do Przewodniczącego z prośbą o większe panowanie nad przebiegiem dyskusji.
Zwrócił uwagę, że już po raz drugi pojawia się sytuacja, w której Wójt lub inna osoba odpowiada
na pytanie,  zgłasza się  kolejna  osoba a  temat  nie  zostaje  wyczerpany,  co prowadzi  do chaosu.
Radny zaznaczył, że zaczyna się gubić w poruszanych kwestiach, ponieważ  Wójt nie udzielił do
końca  odpowiedzi  na  zadane  pytanie.  Podkreślił  również,  że  trudności  polegają  głównie  na
jednoczesnym  słuchaniu  wypowiedzi  Wójta  a  sygnalizowaniem  zabierania  głosu  w  systemie.
Zwrócił się o spokojniejsze prowadzenie obrad, aby umożliwić pełne wyczerpanie tematów i równą
możliwość wypowiedzi dla wszystkich uczestników. Radny zasugerował, aby Pan Przewodniczący
sprawdził,  czy  rzeczywiście  jest  to  trudne,  i  poprosił  o  wskazówki,  jak  wprowadzić  porządek
w trakcie obrad. Zapytał, w jaki sposób można to zrobić, aby dyskusja przebiegała sprawnie i bez
zakłóceń.   (1:12:13-1:13:21)

Radny zwrócił uwagę, że podczas poprzedniej sesji, gdy został przerwany przez Przewodniczącego
w trakcie zadawania pytania, wypadł z kolejki i nie miał już możliwości dopytania o szczegóły.
Zauważył, że kiedy zadaje pytanie Wójtowi, a odpowiedź nie jest w pełni satysfakcjonująca lub
zostaje uchylona, nie ma już szans na kontynuowanie rozmowy, ponieważ następnie przechodzi się
do  kolejnego  tematu.  Radny  wyjaśnił,  że  chodzi  mu  o  sytuacje,  w  których  temat  nie  jest
wyczerpany,  a  on  nie  ma  już  możliwości  dalszego  dopytania,  ponieważ  zostaje  przerwany.
Podkreślił, że takie sytuacje miały miejsce podczas dzisiejszej sesji (1:14:39-1:15:25)

Ponadto radny dodał „Mówimy o dwóch różnych rzeczach, ale już nie będę tłumaczył, bo nie wiem
jak” (1:16:04-1:16:08)

Radny zwrócił się do Wójta o doprecyzowanie kwestii dojazdu do obiektów Polonii  Marklowice.
Zapytał, z czym jest związane zerwanie nawierzchni wjazdu z kostki, z  jaką inwestycją? (1:16:08-
1:16:27)

W odpowiedzi ad vocem do Radnego Hermana podziękował za przekazaną informację. Ponadto
zauważył, że bezpośrednia rozmowa bywa skuteczniejsza niż oczekiwanie na stanowisko władz,
które  wskazują  na  listopad  jako  możliwy  termin,  choć  istnieje  szansa,  że  sprawa  zostanie
rozwiązana wcześniej. (1:18:51-1:19:04)

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Wójt najprawdopodobniej odnosił się do terminu wskazanego
w dokumentacji. W odpowiedzi Radny Kubala stwierdził: „Dlaczego Pan tłumaczy Wójta? Niech
sam się tłumaczy.” Przewodniczący odparł: „Ponieważ w tej chwili to ja mam głos.” Na co Radny
Kubala ripostował: „A ja nie” (1:19:04-1:19:20).

Radny podniósł pytanie dotyczące lekcji języka angielskiego, pytając czy zostały one zlikwidowane
z powodów oszczędnościowych (1:21:48-1:21:59)

Radny  zadał  pytanie,  czy  Pan  Wójt  jest  świadomy,  czy  obiecane  lekcje  pływania  na  basenie
w szkole już się rozpoczęły (1:24:01-1:24:1:24:11)

Radny zapytał o nowe zwały ziemi znajdujące się na placu za budynkiem Urzędu Gminy (1:25:12-
1:25:24)

Przewodniczący Rady:

Zwrócił się do radnego, zaznaczając, że jeśli ma on kilka pytań, powinien je zadać wszystkie naraz,
a następnie Wójt,  zastępca lub inna osoba udzielą odpowiedzi na poszczególne kwestie.  Radny
będzie  miał  także  możliwość  zadania  pytań  ad  vocem,  jeśli  będzie  tego  potrzebował.



Przewodniczący  wskazał,  że  mieszkańcy,  którzy  oglądają  transmisję,  zasugerowali,  iż  czasami
dyskusja  przybiera  formę  polemiki,  co  może  wprowadzać  chaos  i  przypominać  przesłuchanie.
Z tego powodu, aby zachować porządek, apelował o zadawanie pytań w sposób uporządkowany
i chronologiczny. Jeśli pytania nie będą satysfakcjonujące, odpowiedzi mogą zostać udzielone na
piśmie, szczególnie w przypadku pytań szczegółowych. Przewodniczący przypomniał również, że
po udzieleniu odpowiedzi na pytania radnego, głos mogą zabrać inne osoby, zgodnie z kolejnością
zgłoszeń, dlatego ważne jest, by radny zadał wszystkie pytania w jednym wystąpieniu (1:13:21-
1:14:39) 

Przewodniczący podziękował radnemu za sugestie, zaznaczając, że każdy radny ma prawo zadać
pytanie, a temat dyskusji nie zostaje zamknięty bez wcześniejszego zapytania o dodatkowe kwestie.
Przypomniał, że przed każdą uchwałą zawsze pyta, czy są jeszcze jakieś pytania, i jeśli tak, udziela
głosu, by udzielić odpowiedzi na wszystkie poruszone kwestie. Podkreślił, że stara się prowadzić
obrady w sposób składny  i  zorganizowany,  zwracając  uwagę  na  monitor  i  kolejność  zgłoszeń.
Przewodniczący  ponownie  oddał  głos  radnemu,  zapewniając,  że  ma  on  prawo  zadać  pytanie
w dowolnym temacie (1:15:25-1:16:04)

      Sebastian Skupień– Radny Gminy Marklowice 

Radny zapytał Wójta o przyczynę wycofania dodatkowej lekcji języka angielskiego, która miała
miejsce około miesiąc temu.  Zwrócił również uwagę, że rodzice są zainteresowani wyjaśnieniem
podjętej decyzji i prosiliby o jej szczegółowe wyjaśnienie (1:09:23-1:09:46)

Ad  vocen   Radny  zapytał,  czy  lekcja  angielskiego  została  przeznaczona  na  zajęcia  dla  dzieci
z  niepełnosprawnościami,  oraz  czy  rzeczywiście  zostały  one  wykorzystane  na  inne  cele,  jak
wspomniał  Wójt.  Dodał,  że  w klasach 1-3,  w tym w klasie  jego córki,  były dodatkowe lekcje
angielskiego, ale miesiąc temu plany lekcji zostały zmienione (1:11:35-1:11:57)Wójt wyjaśnił, że
odnosi się do kwestii dotyczącej niskiego rocznika, który dotyczył wówczas klasy ósmej (1:11:58
-1:12:06)  

      Iwona Fojcik– Radny Gminy Marklowice 

Zabrała głos w sprawie fragmentu ulicy na Wiśniowej. Zapytała, czy była już rozmowa na temat
ewentualnego uzupełnienia zniszczonego asfaltu w tym rejonie. (1:19:33-1:19:50)

Zgłoszono uwagę dotyczącą ulicy Goplany, gdzie w jednym z miejsc, zjeżdżając w dół, pojawia się
różnica w wysokości krawężników, szczególnie przy mijance. Jest to odcinek, gdzie pierwszy dom
znajduje się po lewej stronie. W wyniku tej różnicy, kilka pojazdów miało problem, gdyż wysoki
krawężnik może powodować uszkodzenia opon i  kół,  szczególnie  gdy kierowcy nie  zachowają
ostrożności  przy mijaniu.  Zastanawiano się,  czy możliwe jest  wyrównanie tego krawężnika,  by
uniknąć takich sytuacji (1:20:21-1:21:00)

Zastępca Wójta zapytał radną, czy w ostatnim czasie była w rejonie, o który pytała, na co otrzymał
odpowiedź negatywną. Następnie dodał, że wszystko, co było możliwe do zrealizowania, zostało
zrealizowane w ramach dostępnych środków. Prace zostały przeprowadzone starannie i efektywnie.
Zastępca Wójta zaznaczył  również,  że chciał  zapytać telefonicznie o satysfakcję z  wykonanych
prac, ponadto podkreślił, że uważa, iż efekty będą zadowalające (1:19:51-1:20:20)

Zastępca Wójta zauważył, że choć problem występuje sporadycznie, to po pierwszym przypadku
kierowcy stają się bardziej uważni. Wspomniał, że krawężnik był już wcześniej podcinany. Radna
Fojcik dodała, że mimo to nadal wydaje się, iż to nie wystarcza, ponieważ incydenty wciąż mają



miejsce. Mieszkańcy Marklowic zgłosili prośbę o dalszą modyfikację tego odcinka, sugerując, aby
krawężnik  został  jeszcze  bardziej  zeszlifowany.  Zastępca  Wójta  zapewnił,  że  uwzględni  się  tę
sugestię przy planowaniu kolejnych prac (1:21:02-1:21:43)

17.  Ustalenie terminu następnej sesji – 28 kwietnia 2025 roku. 

18. Zamknięcie obrad.

 

 Biuro Rady                                                                        Przewodniczący Rady Gminy

Daria Bierza                                                                                Piotr Zając


